

FEDERAL LAW

FOR THE REPUBLIC OF AUSTRIA

Born in 2020**Issued April 2, 2020****Part II**

129th Changes to the regulation on measures on entry from Italy, Switzerland, regulation: Liechtenstein, Germany, Hungary and Slovenia

129. Ordinance of the Federal Minister for Social Affairs, Health, Care and Consumer Protection amending the Ordinance of the Federal Minister for Social Affairs, Health, Care and Consumer Protection regarding measures on entry from Italy, Switzerland, Liechtenstein, Germany, Hungary and Slovenia

According to § 25 Epidemic Act 1950, Federal Law Gazette No. 186/1950, last amended by Federal Law Federal Law Gazette I No. 16/2020, the following is prescribed:

The Ordinance of the Federal Minister for Social Affairs, Health, Care and Consumer Protection on Measures on Entry from Italy, Switzerland, Liechtenstein, Germany, Hungary and Slovenia, Federal Law Gazette II No. 87/2020, as last amended by Ordinance Federal Law Gazette II No. 111/2020 is changed as follows:

1. The following Section 3a is inserted after Section 3:

§ 3a.(1) In derogation from Sections 1 and 2, Austrian citizens and persons who are subject to compulsory health insurance in Austria are allowed to enter Austria if this is done in Austria in order to take advantage of essential medical services. Upon entry, a confirmation of the unconditional need to use a medical service (**Annex E and F**) must be presented. An accompanying person is allowed.

(2) In addition, deviating from Sections 1 and 2, persons residing or habitually residing in Austria may re-enter the country after having used the absolutely necessary medical services in a state specified in Section 1. Upon re-entry, a confirmation of the unconditional need to use a medical service (**Annex E and F**) must be presented. It is permitted to take an accompanying person with you. "

2. In § 4 after the word "repatriation trips" the word sequence ", the accompanying person according to § 3a" is inserted.

3. Section 6 is given the paragraph designation "(1)" , the following paragraph 2 is added:

"(2) Sections 3a and 4 in the version of Ordinance BGBl. II No. 129/2020 come into force on the day following the announcement."

Angler

BUNDESGESETZBLATT

FÜR DIE REPUBLIK ÖSTERREICH

Jahrgang 2020

Ausgegeben am 2. April 2020

Teil II

129. Änderung der Verordnung über Maßnahmen bei der Einreise aus Italien, der Schweiz, Liechtenstein, Deutschland, Ungarn und Slowenien

129. Verordnung des Bundesministers für Soziales, Gesundheit, Pflege und Konsumentenschutz, mit der die Verordnung des Bundesministers für Soziales, Gesundheit, Pflege und Konsumentenschutz über Maßnahmen bei der Einreise aus Italien, der Schweiz, Liechtenstein, Deutschland, Ungarn und Slowenien geändert wird

Gemäß § 25 Epidemiegesetz 1950, BGBl. Nr. 186/1950, zuletzt geändert durch das Bundesgesetz BGBl. I Nr. 16/2020, wird verordnet:

Die Verordnung des Bundesministers für Soziales, Gesundheit, Pflege und Konsumentenschutz über Maßnahmen bei der Einreise aus Italien, der Schweiz, Liechtenstein, Deutschland, Ungarn und Slowenien, BGBl. II Nr. 87/2020, zuletzt geändert durch die Verordnung BGBl. II Nr. 111/2020 wird wie folgt geändert:

1. Nach § 3 wird folgender § 3a eingefügt:

§ 3a. (1) Abweichend von §§ 1 und 2 ist es österreichischen Staatsbürgern sowie Personen, die der Pflichtversicherung in der Krankenversicherung in Österreich unterliegen, erlaubt, nach Österreich einzureisen, wenn dies zur Inanspruchnahme unbedingt notwendiger medizinischer Leistungen in Österreich erfolgt. Bei der Einreise ist eine Bestätigung über die unbedingte Notwendigkeit der Inanspruchnahme einer medizinischen Leistung (**Anlage E und F**) vorzuweisen. Die Mitnahme einer Begleitperson ist zulässig.

(2) Weiters ist abweichend von §§ 1 und 2 für Personen mit Wohnsitz oder gewöhnlichem Aufenthalt in Österreich die Wiedereinreise nach Inanspruchnahme unbedingt notwendiger medizinischer Leistungen in einem in § 1 genannten Staat zulässig. Bei der Wiedereinreise ist eine Bestätigung über die unbedingte Notwendigkeit der Inanspruchnahme einer medizinischen Leistung (**Anlage E und F**) vorzuweisen. Die Mitnahme einer Begleitperson ist zulässig.“

2. In § 4 wird nach dem Wort „Repatriierungsfahrten“ die Wortfolge „, die Begleitperson nach § 3a“ eingefügt.

3. § 6 erhält die Absatzbezeichnung „(1)“, folgender Abs. 2 wird angefügt:

„(2) Die §§ 3a und 4 in der Fassung der Verordnung BGBl. II Nr. 129/2020 treten mit dem der Kundmachung folgenden Tag in Kraft.“

Anschober